
   Protokół Nr XI/11 
z XI sesji Rady Miejskiej 
w dniu 7 czerwca 2011 r. 

 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1000 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady jedenastej sesji Rady 
Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie z listą obecności, 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone 
będą przez Wiceprzewodniczącego Rady – radnego Jana Szkwarka.  
  
Przewodniczący poprosił radnych o wyłączenie telefonów komórkowych oraz                                
o zachowanie dyscypliny i nie wychodzenie podczas trwania sesji.  
 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4. Analiza sprawozdania finansowego gminy wraz z sprawozdaniem z wykonania   
    budżetu gminy za 2010 rok.  
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/  absolutorium dla burmistrza;    
    2/  o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi  
         własność gminy.   
6. Informacje Burmistrza. 
7. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
8. Zapytania radnych. 

  9. Informacje Przewodniczącego Rady. 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad.  
 
Na pytanie Przewodniczącego, czy radni lub Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego: 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w związku z wejściem nowych przepisów 
ustawy o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu wraz ze sprawozdaniem   
z wykonania budżetu w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym  
zgłosiła propozycję dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński – radny – pyta o załącznik nr 1 i 2 do proponowanego, dodatkowego 
projektu uchwały. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że załącznik nr 1 to sprawozdanie finansowe a 
załącznik nr 2 to sprawozdanie z wykonania budżetu. Oba dokumenty wszyscy radni otrzymali 
dużo wcześniej, przed posiedzeniami na komisjach Rady Miejskiej. 
Przewodniczący potwierdził, iż załączniki nr 1 i nr 2 dostarczono wcześniej każdemu radnemu 
przed komisjami - taka była informacja z  Biura Rady. 
  
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania aby po analizie sprawozdania 
finansowego gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy w punkcie 5, przed 
podjęciem uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza, Rada podjęła uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
Bystrzyca Kłodzka za rok 2010.  
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W głosowaniu za przyjęciem propozycji Burmistrza wzięło udział 14 radnych, za oddano 12 
głosów, przy 2 wstrzymujących. 
 
Ad 2.  
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Powołanie sekretarza 
sesji” – i poinformował, że zgodnie z wnioskiem wypracowanym na V sesji, obowiązki 
sekretarza w dniu dzisiejszym przypadają radnemu Janowi Skwarkowi – 
Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej.  
  
Za wyborem sekretarza sesji w osobie Wiceprzewodniczącego Jana Szkwarka w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych, za oddano 14 głosów i tym samym obowiązki sekretarza  na 
dzisiejszej sesji powierzono radnemu Janowi Szkwarkowi. 
 

Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być na 

piśmie.  
 
Ad 3.  
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu – Zatwierdzenie 
protokołu z ostatniej sesji rady, i poinformował, że protokół z  ostatniej sesji tj. z 27 maja 2011 r. 
był i jest nadal do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Przewodniczący zapytał  radnych czy mają uwagi do tego protokołu? 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że na poprzedniej sesji, której przewodniczył Pan Jan 
Szkwarek zgłaszane były uwagi do protokołu, które nie zostały uwzględnione w protokole, z 
uwagi na to, że radni je przegłosowali - co jest zjawiskiem negatywnym, ponieważ uwagi 
powinny być uwzględnione a nie przegłosowane.  
Mówi, że protokoły z wszystkich sesji czyta  dokładnie i do protokołu nr X/11 z X sesji Rady 
Miejskiej z dnia 27 maja 2011 r. ma zastrzeżenia do dwóch nieprawidłowych zapisów, otóż 1. 
dotyczy zwolnienia p. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pławnicy. Chodzi o to, że Pani Halina 
Krzysztofik została odwołana z funkcji dyrektora i została z nią również rozwiązana umowa        
o pracę, natomiast Pani Burmistrz  twierdziła, że odwołała tylko p. Dyrektor nie rozwiązując 
umowy o pracę. Przedstawił wówczas swoje stanowisko w tej sprawie, które nie zostało w 
protokole uwzględnione. Zadał wówczas także pytanie czy czasem nie jest to zemsta ze strony 
Pani Burmistrz, za to że p. Dyrektor walczyła o szkołę i wykorzystując sytuację zwolniła 
dyscyplinarnie bez wypowiedzenia warunków umowy o pracę. Uważa, że jest to łamanie faktów 
i wypowiedzi, które były na sesji. 
Ponadto brak 2. wypowiedzi związanej z rocznicą samorządu terytorialnego. Mówi, że  
wypadałoby napisać 3-4 zdania o rocznicy samorządu, o inicjatywie senatu o roku 1990, którą 
na sesji przytoczył.   
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poinformował, że wniesione przez radnego 
Mieczysława Kamieńskiego  uwagi to sprawa techniczna i protokół będzie o nie uzupełniony. 
Jeżeli  chodzi o sprawę zwolnienia p. Dyrektor nie jest to czas i miejsce aby mówić o tym 
publicznie, ponieważ sprawa jest bardzo delikatna. 
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnego Kamińskiego i oznajmiła, że 
protokół powinien zawierać zwięzłe wypowiedzi mówców i oddać sens wypowiedzi. Jedynie 
stenogram daje możliwość odtworzenia pełnej wypowiedzi mówcy.  
Na pytanie czym kierowała się stosując podstawy prawne wobec Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Pławnicy w postaci rozwiązania umowy bez wypowiedzenia, odpowiedziała, że 
sprawa dotyczy odwołania z funkcji dyrektora z tego powodu iż będąc na zwolnieniu lekarskim 
pojechała do Turcji nie zawiadamiając o tym organu prowadzącego czyli gminę.  
Konsekwencją było pozostawienie szkoły bez nadzoru. Kurator w tej sprawie wydał pozytywną 
opinię. Dodała, że nie jest to żadna złośliwość o jakiej mówił radny Kamiński ponieważ jeżeli      
w takiej formie podchodziłaby do osoby p. Dyrektor to również musiałaby odwołać ze 
stanowiska i p. Dyrektor z Długopola Dolnego, ze Starej Łomnicy i z Wilkanowa bo też walczyły 
o szkołę.  
Mieczysław Kamiński – radny -  mówi, że wyjaśnienia Pani Burmistrz są niewystarczające         
i mijają się z faktami, ponieważ  istota trwającego konfliktu na linii dyrektor szkoły, część  
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społeczności lokalnej a Panią Burmistrz powinna zostać zapisana w protokole. Jeżeli chodzi           
o wypowiedź dotyczącą rocznicy samorządu terytorialnego to ze względu na historyczną istotę 
wagi dla samorządowców  powinna być ujęta w protokole. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady  - zaproponował dopisanie do protokołu wypowiedzi 
radnego Mieczysława Kamińskiego dot. rocznicy samorządu terytorialnego, natomiast  
prowadzenie dalszych rozmów o sprawie p. Haliny Krzysztofik – Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Pławnicy należy wstrzymać się do czasu rozstrzygnięcia ostatecznego po wydaniu wyroku      
z sądu. 
Mieczysław Kamiński – radny – prosi o zaprotokołowanie swoich wypowiedzi w sprawie          
p. Dyrektor jako wyraz swojego stanowiska i zdania mieszkańców. 
Renata Surma – Burmistrz – potwierdziła po raz kolejny, że temat dotyczący dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Pławnicy jest zapisany w protokole. Jednocześnie poinformowała 
zainteresowanych mieszkańców, że Pani Halina Krzysztofik nie straciła pracy jako nauczyciel, a 
fakty przedstawiane przez p. Dyrektor są niezrozumiałe i nie jasne nawet dla prawnika, który ją 
reprezentuje, dowodem czego jest prośba do pani Burmistrz o usystematyzowanie faktów w tej 
sprawie.  
Mieczysław Kamiński – radny – złożył wniosek formalny o przyjęcie protokołu za wyjątkiem 2 
punktów: 1. dotyczący odwołania Pani Haliny Krzysztofik, 2. dotyczący rocznicy samorządu 
terytorialnego, które powinny być poprawione, zredagowane na nowo.  
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poddał głosowaniu wniosek formalny złożony przez 
radnego Kamińskiego o przyjęcie protokołu  nr X/11 z sesji w dniu 27 maja 2011 r. bez ww. 
punktów. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za oddano 2 głosy przy 10 głosach przeciwnych                
i 2 wstrzymujących. Tym samym Rada większością głosów odrzuciła wniosek formalny radnego 
Mieczysława Kamińskiego. 
 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
przyjęciem protokołu z ostatniej sesji z dnia 27 maja 2011 r. 
Rada w obecności 14 radnych, 11 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 2 wstrzymujących, 
przyjęła protokół z ostatniej sesji  z dnia 27 maja 2011 r. 
 
Ad 4.  
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu – „Analiza 
sprawozdania finansowego gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 
rok” przytaczając  treść art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy samorządowej o brzmieniu: 
„Do wyłącznej właściwości Rady gminy należy: uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub 
nieudzielania absolutorium z tego tytułu”   
oraz  treść art. 270 ust. 4 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.                         
o brzmieniu: 
„Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie 
finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu,         
w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym”. 
 
Poinformował, że do Biura Rady wpłynęło sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy 
za rok 2010, oraz sprawozdanie finansowe Gminy Bystrzyca Kłodzka za 2010 rok obejmujące: 
-   bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
-   łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu jednostek  budżetowych, 
-   łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu zakładów budżetowych, 
- łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu gospodarstw 

pomocniczych  
na podstawie których odbyły się posiedzenia wszystkich komisji stałych,    
 
Poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie informacji dotyczącej wykonania budżetu Gminy            
w roku 2010. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w związku ze zmianą przepisów ustawy o  
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finansach publicznych po raz pierwszy jest przedstawiane Radzie sprawozdanie finansowe 
Gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2010 w formie uchwały.   
Przypomniała również, że budżet na rok 2010 został przyjęty na grudniowej sesji w roku 2009. 
Mówiąc o zadaniach zaplanowanych w budżecie na pocztu 2010 roku  a niewykonanych w tym 
roku, jak np.: wnioski dot. bezpieczeństwa pogranicza realizowane z samorządami z 
Międzylesia, Kudowy Zdrój, remont remizy w Gorzanowie, czy zakup średniego samochodu dla 
jednostki OSP w Wilkanowie - stwierdziła z przykrością, że wnioski nie uzyskały akceptacji.   
Ze względów obiektywnych oraz innych przyczyn w ciągu roku nie zawsze jest możliwe 
wykonanie budżetu w takich założeniach jaki został przyjęty. 
W oparciu o przedłożone oba sprawozdania Pani Burmistrz poinformowała o zaplanowanych 
wydatkach inwestycyjnych realizowanych i planowanych do realizacji w budżecie Gminy na rok 
2010. Dodała, że sprawozdanie finansowe obejmuje również bilans z wykonania budżetu 
jednostek  samorządu terytorialnego, bilans zakładów budżetowych i gospodarstw 
pomocniczych – jakim jest Centrum Integracji Społecznej.  
Następnie omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy na rok 2010 w oparciu                             
o przedłożony radnym dokument. 
Podziękowała Państwu radnym tej i minionej kadencji za to, że wyasygnowano dla samorządu 
kwoty dzięki którym rozpoczęto dokumentację oraz  pokryto straty w ZBK i ZOZ. 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych w sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2010 r. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 24 maja 2011 r. zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok (przy 8 głosach za i 2 wstrzymujących się). 
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował że 
komisja na posiedzeniu w dniu 7 kwietnia 2011 r. bez uwag przyjęła sprawozdanie                                             
z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok w części będącej zakresem działania komisji,                          
(6 głosów za – jednogłośnie). 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 17 maja 2011 r. przyjęła sprawozdanie                           
z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok, w części będącej zakresem działania komisji,                   
(8 głosów za przy 1 wstrzymującym). 

  

Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że komisja na posiedzeniu              
w dniu 20 maja 2011 r. dokonała kontroli i oceny sprawozdania finansowego Gminy Bystrzyca 
Kłodzka za 2010 r. przedstawionego przez Panią Skarbnik, obejmującego: 
-   bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
-   łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu jednostek  budżetowych, 
-   łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu zakładów budżetowych, 
- łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu gospodarstw 

pomocniczych, (głosowało 5 radnych za przy 1 przeciwnym). 
Komisja Rewizyjna dokonała analizy sprawozdania opisowego z wykonana budżetu Gminy za 
2010 r. w oparciu o informacje przedstawioną przez Panią Skarbnik i opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu. (głosowało 5 radnych za, przy 1 przeciwnym).  
Renata Surma – Burmistrz – przedstawiła informację o dochodach Gminy w 2010 r. w oparciu            
o przedłożone Radzie sprawozdanie. 
  
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 26 kwietnia 2011 r. w sprawie opinii                                       

o przedłożonym przez  Burmistrza sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 

Bystrzyca Kłodzka za rok 2010, która postanowiła wydać pozytywną opinię o przedłożonym 

przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 

Bystrzyca Kłodzka za 2010 rok. 

Mieczysław Kamiński – radny – zgłosił uwagi formalno-prawne do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy. Mówi, że komisje, wyłączając komisje 

rewizyjną, źle sformułowały wnioski dotyczące wydania opinii do sprawozdania finansowego  
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Gminy za rok 2010.  

Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnego, wyjaśniając, iż 

sprawozdanie finansowe organ ma  przekazać Radzie w celu rozpatrzenia do dnia 31 maja, 

natomiast wszystkie komisje odbyły się znacznie wcześniej. Według przepisów prawa 

finansowego, sprawozdanie finansowe rozpatruje Komisja Rewizyjna tylko dlatego że ma taki 

obowiązek, natomiast sprawozdanie z wykonania budżetu rozpatrują wszystkie komisje 

merytoryczne Rady.  

Mieczysław Kamiński – radny – jest zdania, żeby dokładniej przedstawiać i analizować 

sprawozdania finansowe RB. 

Janina Gunia – Skarbnik – wyjaśniła, że sprawozdanie z wykonania budżetu jest oparte na 
sprawozdawczości budżetowej o symbolu RB, natomiast głównym elementem sprawozdania 
finansowego jest bilans.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, iż po przeanalizowaniu sprawozdania                                           
z wykonania budżetu Gminy ma wiele wątpliwości i uwag. Mówi, że opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej jest opinią która zbadała wykonanie sprawozdania opisowego i finansowego 
tylko pod względem przepisów prawa - i jest pozytywna. Przytoczył fragment pouczenia składu 
orzekającego RIO mówiący o tym, że „ocena wydatkowanych środków pod względem celowości     
i gospodarności należy do wyłącznej właściwości organu stanowiącego”. Stwierdził, iż 
sprawozdanie pod względem formalnym może być przyjęte prawidłowo, natomiast ocena 
radnych jako organu stanowiącego może być negatywna. Zdaniem radnego, radni powinni 
kierować się nie tylko przepisami prawa oraz celowością, rzetelnością i gospodarnością 
Burmistrza przy realizacji budżetu.  
Zasugerował, że konstruowany w ubiegłej kadencji przez Panią Burmistrz budżet miał charakter 
wyborczy. Przytoczył swoje uwagi do budżetu Gminy, polegające na tym, iż w roku 2010 
znalazło się dużo więcej środków finansowych przeznaczonych na wykonanie zadań Gminy, 
nieporównywalnie większe niż środki w latach 2009 - 2011. Mówi, iż informacje  dotyczące 
zakończonych w roku 2010 inwestycji podanych w wyborczym Biuletynie Bystrzyckim w 
miesiącu listopad 2010 r. były nieprawdziwe, ponieważ niektóre inwestycje do dnia dzisiejszego 
nie są zakończone. Przyznał plusy w wykonaniu budżetu za to, że w roku wyborczym władze 
się zmobilizowały aby uzyskać poparcie wyborcze i zostały zrealizowane niektóre inwestycje. 
Zasugerował, że władze powinny tak konstruować budżet Gminy aby dostosować go do nowych 
przepisów. Jednym z działań odzwierciedlającym ratowanie budżetu Gminy była likwidacja 
szkół podstawowych w sołectwach.   
Zacytował fragment opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczący pierwszego projektu 
budżetu Gminy z grudnia 2009 r. który zakładał mniejszy deficyt (wynik ujemny) niż został 
wykonany pod koniec 2010 r. Odniósł się, do zaciągniętych przez Gminę kredytów i do sprawy 
rosnącego zadłużenia Gminy jako zjawiska niepokojącego. Przytoczył swoje krytyczne uwagi  
dotyczące gminnych inwestycji na 2010 r. znajdujących się w załączniku nr 6 do sprawozdania 
opisowego, które nie zostały zrealizowane, oraz do uchwały o wydatkach niewygasających. 
Przyznał plusy odnośnie pozyskania przez Panią Burmistrz w krótkim czasie środków na remont 
Domu Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej. Kończąc wypowiedź odniósł się do wydatków 
majątkowych     i wydatków bieżących sprawozdania opisowego Gminy.  
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – przerywając wypowiedź radnego Kamińskiego, 
poprosił aby wypowiadał się na temat realnego wykonania budżetu Gminy a nie przytaczał  
insynuacji.  
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wypowiedzi radnego  Kamińskiego informując, że 
na realizację każdego gminnego przedsięwzięcia prosiła o zgodę Radę Miejską. Nie było 
robione nic o czym Rada nie wiedziała.  
Jeżeli chodzi o konstruowanie nowego budżetu to były ogromne potrzeby i chęci realizacji 
nowych zadań, w tym także przedsięwzięć dla Straży Pożarnych. Nieprawdą jest to, że nie 
zostały one wykonane jak powiedział radny z winy Gminy - tylko dlatego, że złożone wnioski o 
dofinansowanie - pomimo wszelkich starań Gminy nie zostały zaakceptowane.   
Przypomniała, że dla Straży Pożarnych były realizowane projekty mniejsze w całości. Jeżeli 
chodzi o imprezy kulturalne poinformowała, że dzięki uszczupleniu środków na tego typu 
przedsięwzięcia zmobilizowało to dyrektorów jednostek kulturowych do napisania wniosków aby  
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pozyskać takie środki. Przykładem jest MGOK gdzie Gmina udzieliła p. Dyrektor pożyczki w 
wysokości kwoty na jaką został napisany i złożony wniosek, po to aby mogła zrealizować 
zaplanowane imprezy a po otrzymaniu środków zwrócić pożyczkę Gminie, tak jak to było 
zrobione w roku 2009.  
Odnosząc się do usterek w budżecie o których Regionalna Izba Obrachunkowa napisała, to nic 
innego jak przedstawienie wszystkich plusów i minusów sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy. Nie ma możliwości żeby zrealizować budżet w 100 % tak jak został zaplanowany. 
Wspomniała o problemach z przetargiem na wykonanie rewitalizacji parku zdrojowego                   
w Długopolu Zdroju i wydłużeniu przez to czasookresu wykonania rewitalizacji, które zakończyły 
się pomyślnie dla Gminy. Obiektywnych trudności nie da się przewidzieć, wszelkie działania 
inwestycyjne muszą być i są wykonywane zgodnie z prawem.  
Kolejną sprawą do której odniosła się Pani Burmistrz poruszaną przez radnego Kamińskiego 
jest narastające zadłużenie Gminy. Oznajmiła, że zaciągnięte kredyty to wkład własny, który jest 
niezbędny przy środkach jakie pozyskujemy na inwestycje. Nigdy zaciągnięte kredyty nie 
zostały ”przejedzone”.  
Pani Burmistrz wspomniała o poręczeniach jakie Gmina musiała wykonać dla ZOZu. 
Przypomniała, że w roku 2010 Gmina spłaciła  kwotę około 800 tys. poręczeń i kredytów, także 
tych zaciągniętych jeszcze w latach 2002-2006, więc nieprawdą jest twierdzenie radnego 
Kamińskiego że narastające zadłużenie Gminy jest powodowane kredytami zaciągniętymi 
podczas kadencji Burmistrz Renaty Surmy.  
Podsumowując swoją wypowiedź potwierdziła to, że gdyby stanęła jeszcze raz przed decyzją 
zaciągnięcia kredytu aby złożyć wniosek o rewitalizację starówki i na inne przedsięwzięcia 
unijne poprosiłaby Radę dokładnie o to samo. Kończąc szczegółowo przedstawiła informacje                             
o inwestycjach roku 2010.  
Piotr Budnik – radny – odnosząc się do wypowiedzi radnego Kamińskiego w kwestii oceny 
projektu budżetu, oznajmił, że nie zgadza się z twierdzeniem, że budżet w roku 2010 był 
budżetem wyborczym. Przypomniał że w roku 2007 dzięki Pani Burmistrz został zakupiony 
samochód dla OSP w Starym Waliszowie. Dzięki Pani Burmistrz i poprzedniej Radzie Miejskiej 
uzyskano pieniądze na projekty Związków Ochotniczych Straży Pożarnych dzięki którym 
zakupiono dla jednostek nowoczesny sprzęt i ubrania. Stwierdził, iż słowa skierowane przez 
Pana Kamińskiego do Pani Burmistrz były niesłuszne. 
Irena Stawiarska – radna – stwierdziła, że będąc długoletnim pracownikiem UMiG pracowała                  
z wieloma naczelnikami i burmistrzami, ale tak gospodarnego Burmistrza jakim jest Pani Renata 
Surma Gmina nigdy nie miała.  Dodała, że wszystkie decyzje dotyczące gminnych inwestycji są 
decyzjami wspólnymi  Rady i  Pani Burmistrz.   
Jan Szkwarek – radny – wyraził swoją opinię na temat sprawozdania finansowego za rok 2010       
i ocenił realizację budżetu jako pozytywną i bardzo wysoką. Uważa, że Pni Renata Surma była         
i jest bardzo dobrym Burmistrzem, który dba i stara się o wizerunek gminy i miasta. Jest to 
widoczne z roku na rok coraz bardziej. Jeżeli chodzi o OSP to jest zdania, że trzeba pisać 
kolejne wnioski o dofinansowanie. Wspomniał o zwróceniu uwagi wydziałowi obywatelskiemu  i 
wydziałowi geodezji aby  bardziej wywiązywały się ze swoich obowiązków. 
Marian Adamów – radny – wyraził swoją opinię odnośnie realizacji inwestycji w Gminie. Jest 
zdania, że Pani Burmistrz jest dobrym Burmistrzem, ale Pan Kamiński podczas swojej kadencji  
nie mając środków unijnych także się starał  o wizerunek miasta. 
 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że minione kadencje trzeba porównywać obiektywnie 
jeżeli chodzi o zaciągane kredyty. Przypomniał, że podczas jednej z minionych kadencji 
zrealizowano inwestycje typu: hale widowiskowo sportową w Bystrzycy Kłodzkiej, gimnazjum         
w Wilkanowie, usunięto skutki powodzi z 1997 r. i zrealizowano największą inwestycję w gminie 
jaką jest oczyszczalnia ścieków. Wyraził swoją opinie odnośnie wydatków poniesionych przez 
Gminę. Wskazał pozytywne elementy budżetu chwaląc gminę i Panią Burmistrz oraz Panią 
Kierownik ZBK za wykonane remonty mieszkaniowe budynków komunalnych przyczyniających 
się do pozytywnej zmiany wizerunku miasta. Następnym pozytywnym aspektem są remonty 
dróg         i pozyskiwanie środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Kończąc przytoczył 
słowa byłego radnego Pana Węckowicza, który mówił że „burmistrza nie rozlicza z wykonania 
budżetu tylko rozlicza z ilości pozyskanych środków finansowych i wykonanych inwestycji”. 
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Ewa Matys – radna – poinformowała, że spotyka się w swojej codziennej pracy z ludźmi którzy 
odwiedzają Bystrzycę rzadko, ale jak przyjeżdżają to reagują pozytywnie na zmiany jakie 
zastają. Zwróciła także uwagę, że podczas ostatniej wizyty Marszałka Sejmu Pana G. Schetyny                        
w Bystrzycy Kłodzkiej stwierdził, że miasto z roku na rok pięknieje. 
Renata Surma – Burmistrz – podziękowała wszystkim za słowa skierowane do jej osoby i te 
dobre i te mniej. Odniosła się także do wypowiedzi Pana Mariana Adamowa dot. środków 
unijnych  i dodała, że środki nazywamy unijnymi dopiero odkąd przystąpiliśmy do Unii 
Europejskiej - wcześniej takie środki nazywane były środkami przedakcesyjnymi i 
otrzymywaliśmy  je już od lat 90.  
Odniosła się również do wypowiedzi radnego Kamińskiego odnośnie wykonanych inwestycji 
podczas jednej kadencji.    
Mieczysław Kamiński – radny – nie zgadza się z wypowiedzią Pani Burmistrz dotyczącą 
inwestycji gimnazjum w Wilkanowie jako zasługi  Burmistrza wcześniejszej kadencji. Stwierdził, 
że główne zadanie było wykonane przez  – będącego wówczas Burmistrzem Pana 
Kamińskiego. Uważa, że za mało wydatków jest na inwestycje, których realizacja zbyt długo 
trwa. Jest zdania, żeby szukać oszczędności poprzez redukcję etatów. 
Renata Surma – Burmistrz – odnosząc się do wypowiedzi radnego Kamińskiego 
poinformowała, że nie patrząc na to czy jest rok wyborczy czy nie, realizowano zadania 
inwestycyjne które wydawały się, że powinny być zrealizowane. Wyjaśniła także kwestie 
zadłużenia Gminy w latach wcześniejszych i obecnych. Wspomniała fakt, że Burmistrz Kamiński 
nie pomagał  jej w realizacji wniosków dla przedsiębiorców bowiem odbywało się to w roku 1998 
a wypłacane były później               i robił to Burmistrz Krynicki. 
Andrzej Wziątek  - Przewodniczący Rady - przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 
projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                      
z wykonania budżetu za 2010 rok. 
W głosowaniu za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok wzięło udział 14 radnych, za oddano 12 
głosów, przy 2 wstrzymujących. 
Rada w obecności 14 radnych, 12 głosami za, przy 2 wstrzymujących, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XI/133/11 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za 2010 rok 
 
 
Ad. 5 
1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - Podjęcie uchwał       
w sprawach:  
1/  absolutorium dla burmistrza.  
Zacytował treść art. 271 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych:  „Nie później 
niż dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po 
zapoznaniu się z: 
 1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
 2) sprawozdaniem finansowym; 
 3) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o sprawozdaniu z wykonania budżetu; 
 5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
 6) stanowiskiem komisji rewizyjnej. 
 
Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może żądać przedłożenia przez zarząd 
jednostki samorządu terytorialnego dodatkowych wyjaśnień odnoszących się do dokumentów,       
o których mowa w ust. 1 pkt 1 i 2.” 
 
Poinformował, że Komisja Rewizyjna zgodnie z kompetencjami ustawowymi, wypracowała 
wniosek do Rady Miejskiej w sprawie absolutorium dla Burmistrza i wniosek ten został wysłany  
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do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania.  
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - poinformował, że komisja na posiedzeniu 
w dniu 20 maja 2011 r. w obecności 6 członków komisji, 5 głosami za przy 1 przeciwnym 
wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi za rok 2010.  
Uzasadniając wniosek o udzielenie absolutorium poinformował, iż Komisja Rewizyjna                       
na posiedzeniu w dniu 20 maja 2011 r. dokonała szczegółowej analizy przedłożonego przez 
Burmistrza sprawozdania finansowego Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok 2010 obejmujące: 
-  bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
-  łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu jednostek budżetowych, 
-  łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu zakładów                  
   budżetowych, 
-  łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu gospodarstw  
pomocniczych. 
Komisja stwierdziła, że sprawozdanie jest zupełne. Komisja uzyskała odpowiedzi na wysunięte 
wnioski wynikające z analizy sprawozdań a także zapoznała się z opiniami komisji stałych 
dotyczących sprawozdania z wykonania budżetu jak również w dniu 20 maja br. opracowała 
wniosek dot. udzielenia Burmistrzowi absolutorium w obecności 6 osób  - 5 głosami za przy 1 
przeciwnym.  
W związku z tym na podstawie posiadanych materiałów wnioskuje do Rady Miejskiej                               
o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2010 r. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady  - poinformował, iż wszyscy radni otrzymali 

kserokopię uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu  z 

dnia 26 maja 2011 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Bystrzycy Kłodzkiej. Dodał, że RIO wydało pozytywną opinię o przedłożonym 

wniosku przez Komisją Rewizyjną z dnia 20 maja br.   

 
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie absolutorium?  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że nie ma sensu dyskutować w tej sprawie, tylko trzeba 
przegłosować uchwałę. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że zgodnie z art. 28a ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym uchwałę w sprawie absolutorium Rada podejmuje  
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady - czyli w naszym przypadku 
minimum 8 głosów.  
Następnie przystąpił  do głosowania za podjęciem uchwały w sprawie  udzielenia Burmistrzowi 
absolutorium za rok 2010 r. zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej.  
 
Stwierdził, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za oddano 12 głosów, przeciwnych było 
1, zaś wstrzymujących 1 i tym samym Rada podjęła: 
 

Uchwałę Nr XI/134/11 
w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza za rok 2010 

 
Renata Surma – Burmistrz – podziękowała za udzielenie absolutorium, zapewniła że wspólnie       
z Radą będzie realizowała  cele i służyła mieszkańcom gminy. 
Beata Hucaluk - Szpanier – Zastępca Burmistrza – pogratulowała Pani Burmistrz                            
i powiedziała, że to ogromny zaszczyt pracować z Panią. 

Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady – w imieniu swoim i radnych Rady Miejskiej złożył 

serdecznie gratulacje Pani Burmistrz wręczając bukiet pięknych kwiatów. 

 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu                       

o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
gminy. 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu w tej sprawie Panią Burmistrz. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, iż przed sesją odbyła się Komisja Budżetu                              
i Finansów,  która zaopiniowała projekt uchwały ze zgłoszoną autopoprawką polegającą na tym  
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aby sprzedaż lokali użytkowych następowała w przypadku, gdy sprzedanych zostało co 
najmniej 51 % powierzchni lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku, po uprzednim 
uzyskaniu zgody Rady Miejskiej. 
Przewodniczący poprosił Panią Ewę Matys - Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów                      
o przedstawienie opinii komisji. 
 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                          
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Bystrzyca Kłodzka, ze zgłoszoną przez Burmistrza  autopoprawką  polegającą na tym, 
że aby  § 1 pkt 1 otrzymała brzmienie: 
„1. Lokale użytkowe mogą zostać przeznaczone do sprzedaży w następujących przypadkach: 

1) gdy sprzedanych zostało co najmniej 51 % powierzchni lokali mieszkalnych 
znajdujących się w budynku, po uprzednim uzyskaniu zgody Rady Miejskiej”.  

Oddano 10 głosów za – jednogłośnie. 
Mieczysław Kamiński – radny – zasugerował, aby przy podejmowaniu tejże uchwały 
przedłużyć bonifikaty na wykup mieszkań. 
Renata Surma – Burmistrz – zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały                                   
w sprawie gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca 
Kłodzka, wprowadzając dodatkowy zapis polegający na przedłużeniu bonifikaty na sprzedaż 
mieszkań komunalnych do końca grudnia 2011 r. 
Przewodniczący poddał głosowaniu zgłoszoną autopoprawkę. 
Rada  jednogłośnie opowiedziała się za wpisaniem do projektu uchwały o zmianie uchwały                     
w sprawie gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca 
Kłodzka dodatkowego zapisu  zgłoszonej autopoprawki. 
 
Następnie Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały o zmianie uchwały             
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy                                
z wniesionymi autopoprawkami.     
     
W głosowaniu za przyjęciem uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność gminy  wzięło udział 13 radnych, za oddano 13 
głosów   i tym samym Rada podjęła 
 

Uchwałę Nr XI/135/11 
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami  

stanowiącymi własność gminy 
 

  
Ad.6 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu – Informacje 
Burmistrza,  oddając głos Pani Burmistrz. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że ważnym wydarzeniem w Gminie była wizyta 
Marszałka Sejmu Pana Grzegorza Schetyny podczas uroczystego oddania budynków po 
remoncie zarówno Jednostki Powiatowej Straży Pożarnej  jak również budynku Komisariatu 
Policji w Bystrzycy Kłodzkiej. Podczas tej wizyty była okazja na przeprowadzenie rozmów na 
inny temat z Panem Marszałkiem, dzięki którym szykuję wyjazd do Warszawy, który mam 
nadzieję, że będzie bardzo owocny bo chodzi o pozyskanie środków pieniężnych.  
Poinformowała, także o odbytym spotkaniu z dyrektorami Zespołu Parków Krajobrazowych        
w sprawie budowy apartamentowców na Białej Wodzie, a także oznajmiła, o mający się odbyć 
w dniu jutrzejszym spotkaniu odnośnie tworzenia działania i pozyskiwania środków na 
prowadzenie szkół.       
                
 Ad. 7 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu 7 -  
Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. Oddając głos  
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Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, że na posiedzeniu            
w dniu 7 czerwca br. Komisja przeprowadziła kontrolę przygotowania następujących obiektów 
sportowych do sezonu: basenu kąpielowego, kompleksu sportowego „Orlik 2012”, kortów 
tenisowych, stadionu sportowego. Komisja wnioskuje do burmistrza o zobowiązanie 
kierownictwa CIS-u do sprzątania stadionu sportowego przy ul. Mickiewicza po każdym 
rozegranym meczu piłkarskim. 
1/ Komisja wnioskuje do burmistrza o zobowiązanie dyrekcji szkół do uczulenia nauczycieli 
wychowania fizycznego, aby młodzież korzystająca podczas lekcji WF z urządzeń znajdujących 
się na stadionie pozostawiała je w takim stanie w jakim zostały zastane. 
2/ Komisja wnioskuje do burmistrza o zobowiązanie dzierżawcy kortów tenisowych                       
do wykonania kosztorysu kosztów odwodnienia placu przy pomieszczeniach sanitarnych. 
3/ Komisja stwierdza, że do sezonu są przygotowane na dzień dzisiejszy tylko korty tenisowe 
oraz kompleks sportowy „Orlik 2012”.   
Komisja wnioskuje do burmistrza o podjęcie wszelkich możliwych działań, aby skrzynki 
zaworów gazowych na budynkach były umieszczane we wnękach ścian. 
4/ Komisja wnioskuje do burmistrza o podjęcie działań, aby przy przeprowadzanym remoncie ul. 
Międzyleśnej pozostawić nawierzchnię jezdni z kostki brukowej. 
  
5/ Komisja wnioskuje do burmistrza aby do końca miesiąca maja br. na terenie basenu 
kąpielowego w Bystrzycy Kłodzkiej  wykonać wszelkie prace przygotowawcze obiektu, 
niezbędne do rozpoczęcia sezonu letniego. 
6/ Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 20 maja br. przeprowadziła kontrolę Miejsko 
Gminnego Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej  i wnioskuje do Burmistrza, aby obsługa 
gastronomiczna podczas imprez organizowanych przez Gminę była wykonywana przez lokalne 
podmioty prowadzące działalność gospodarczą z terenu naszej Gminy.   
 
Komisja  kontynuując temat przygotowania obiektów sportowych do rozpoczęcia sezonu w dniu 
26 maja br. dokonała ponownej kontroli obiektu basenu kąpielowego i terenu Góry Parkowej w 
Bystrzycy Kłodzkiej i wypracowała następujące wnioski: 
1/ Komisja wnioskuje do Burmistrza aby w ramach współpracy z gminą (bezpłatnie) zwrócić się 
do specjalisty robót budowlanych aby dokonał oględzin basenu kąpielowego w Bystrzycy 
Kłodzkiej i ocenił z punktu widzenia fachowca przyczyny zmniejszania się poziomu wody. 
  
2/ Komisja widzi za zasadne, aby regularnie była koszona trawa na parkingu oraz na placu 
rekreacyjnym wokół Kościoła Św. Floriana na Górze Parkowej.   
  
3/ Komisja wnioskuje do Burmistrza aby przy drodze krajowej nr 33 (tj. obwodnica) obok 
parkingu była zamontowana tablica informacyjna (dwustronna) z napisem „KOŚCIÓŁ ŚW. 
FLORIANA”.   
Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Burmistrz. 
 
Renata Surma – Burmistrz – odniosła się do wniosku Komisji Rewizyjnej dot. obsługi imprez. 
Wyjaśniła, że przy organizowaniu imprez Gmina podpisuje umowy  z inwestorami                      
na kompleksowo wykonaną usługę, otrzymując przy tym duże gratisy, których od naszych 
lokalnych przedsiębiorców nie otrzymalibyśmy.  
Poprosiła o wycofanie przez komisje tego wniosku ze względu na to, że nie zawsze mógłby być 
zrealizowany. Jeżeli chodzi o wniosek dot. sprzątania stadionu to także jest prośba o wycofanie 
jego, ponieważ jest w umowie pomiędzy Gminą a  Klubem Sportowym Polonia i Panem 
Baniewskim zapis dotyczący warunków sprzątania stadionu. Oznajmiła, że może przyjąć taki 
wniosek od Rady jako wyciągnięcie konsekwencji w stosunku do osób które mają takie 
czynności wykonywać a nie wykonują. Poinformowała radnych, że do wszystkich nauczycieli 
wychowania fizycznego będzie skierowana prośba o dopilnowanie, aby młodzież korzystająca 
podczas lekcji WF z urządzeń znajdujących się na stadionie pozostawiała je w takim stanie w 
jakim zostały zastane.  
Oznajmiła, iż otrzymaliśmy już informację dotyczące zakresu wykonania doraźnych  
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tegorocznych prac remontowych na basenie kąpielowym , jednak dopiero poważny remont 
czeka nas w roku 2012.  
Kończąc wypowiedź, zapytała czy Komisja Rewizyjna musi podejmować wniosek w sprawie 
wykoszenia trawy przy kaplicy św. Floriana w Bystrzycy Kłodzkiej. Uważając, że można taki lub 
inny fakt zgłosić do Urzędu Miasta i Gminy, gdzie odpowiednie osoby zajmą się taką sprawą. 
Na zakończenie cofając się jeszcze do wypowiedzi o realizacji wykonania budżetu za 2010 r. 
Pani Burmistrz podziękowała Pani Skarbnik za nadzór nad realizacją budżetu Gminy za rok 
2010. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – stwierdził, że od ostatniej wizyty Komisji 
Rewizyjnej na basenie, do dnia dzisiejszego prace remontowe stanęły w miejscu.  
Dariusz Krzemiński – radny – odniósł się do wypowiedzi Pani Burmistrz dot. obsługi 
organizowanych przez Gminę imprez, pytając w jaki sposób odbywa się tzw. sponsorig. 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiadając na pytanie Pana Krzemińskiego, oznajmiła,             
że umowa zawiera wszystkie informacje dotyczące obsługi imprezy, oraz te mówiące                
o dodatkowych korzyściach w ramach pewnych środków finansowych, np. dodatkowe  
bezpłatne obiady, dodatkowe przenośne toalety, dodatkowe atrakcje dla dzieci. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zaproponował inne sformułowanie 
wniosku dot. obsługi organizowanych imprez, tak aby pierwszeństwo miały podmioty lokalne. 
Dariusz Krzemński – radny – poparł propozycję Pana Krytyka odnośnie obsługi 
organizowanych imprez z pierwszeństwem dla podmiotów lokalnych. Uważa, że powinny być 
wysyłane do podmiotów lokalnych zapytania o cenę. Pan Krzemiński cofając się jeszcze do 
wypowiedzi na temat basenu kąpielowego, stwierdził, że faktycznie na basenie nie widać 
żadnych trwających prac remontowych. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała radnych, że przetarg na dzierżawę basenu odbył 
się w roku 2010. Natomiast o kaucji, mowa była przy przygotowywaniu przetargu na dzierżawę 
kortów tenisowych. W tym roku prowadzone były rozmowy na temat wysokości pobierania 
kaucji, doszliśmy wspólnie do porozumienia, że stawką wyjściową powinna być kwota 500 zł, i 
taka też stawka była.  
Dariusz Krzemiński – radny – jest zdania, że Pan który obecnie dzierżawi basen, zadeklarował 
się, że będzie dokonywał bieżących remontów i napraw na obiekcie i  jednocześnie uważa, że 
w dużym stopnie jego deklaracja o remontach przyczyniła się, że to właśnie on otrzymał           
w dzierżawę basen.  
Renata Surma – Burmistrz – przypomniała o prowadzonych na jednej z komisji rozmowach dot. 
wypowiedzenia dzierżawcy basenu umowy za nie wywiązywanie się z deklarowanych remontów 
basenu, ale też wspólnie została podjęta decyzja o pozostawieniu tego dzierżawcy do końca 
sezonu, następnie wypowiedzenie jemu umowy najmu i zrobienie przetargu na takich 
warunkach o jakich była mowa.   
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – zaproponował, w najbliższej przyszłości napisanie 
wniosku o pozyskanie środków z funduszy Unijnych na budowę krytego basenu.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że trzeba się przyzwyczaić do tego, że  Gmina ma 
obowiązek dopłacać do obiektów sportowych takich jak basen kąpielowy czy korty tenisowe bo 
takie są realia. Uważa też, że powinniśmy się zastanowić nad tym, czy Gmina sama nie 
mogłaby poprowadzić obiektów jak basen i korty tenisowe. 
Renata Surma – Burmistrz -  przyznała rację Panu Kamińskiemu, mówiąc iż są pewne 
dziedziny na których Gmina nie zarobi tylko będzie musiała jeszcze dołoży do ich utrzymania, 
do takich obiektów należy basen kąpielowy i korty tenisowe. Burmistrz jest zdania takiego, że 
warto jest utrzymywać takie obiekty chociażby dla młodzieży z nich korzystającej i dla celów 
zdrowotnych. 
 
Ad. 8 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 
sesji - Zapytania radnych, udzielając głosu Pani Burmistrz. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, o kończących się remontach ulic w Bystrzycy 
Kłodzkiej, oraz o czekających nas w najbliższym czasie utrudnieniach związanych                      
z rozpoczęciem prac remontowych starówki. Wspomniała o obiecanych na komisji rewizyjnej i 
realizowanych umorzeniach czynszu lub podatku od nieruchomości tych działalności  
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gospodarczych które znajdują się przy remontowanej części powiatowej ulicy Okrzei jak również 
części gminnej tejże ulicy. Poprosiła aby uzbroić się w cierpliwość przemęczyć czas remontu po 
to aby było lepiej.  
Dariusz Krzemiński – radny – uważa, że  Straż Miejska powinna zająć się organizacja ruchu 
podczas trwania remontów. Dodał, że popiera i chwali w całości wszystkie trwające w Gminie 
inwestycje.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w roku 2008 r. przy trwających pracach nad 
projektem rewitalizacji rynku, prowadzone były rozmowy  z projektantami na tematy kierunków 
ruchu ilości miejsc parkingowych, gdzie będzie można a gdzie nie będzie można stawiać 
samochodów. To wszystko będzie zrobione ale jest prośba o cierpliwość                                            
i wyrozumiałość.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że są różne rozwiązania komunikacyjne które można 
zastosować etapami i ma nadzieje, że nie będzie chaosu komunikacyjnego. 
Pyta Panią Burmistrz czym kierowała się przenosząc p. Kustrę długoletniego, dobrego 
pracownika Biura Rady do Urzędu Miasta i Gminy na inne stanowisko. Zaproponował zwracając    
aby na początku kolejnej sesji wręczyć drobny upominek i  podziękować pracownikowi za 
współpracę.   
Renata Surma – Burmistrz –  poinformowała, że jako pracodawca uznała, że p. Kustra nie 
powinien pracować w Biurze Rady tylko powinien zmienić miejsce pracy. Jest zdania, że jeżeli 
uznają państwo radni za dobrą wolę podziękowanie  p.  Kustrze za pracę, to nie ma nic 
przeciwko temu. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – zgodził się z propozycją przedstawioną przez 
radnego Kamińskiego aby podziękować p. Kustrze za wieloletnią współpracę, wręczając 
wiązankę kwiatów i drobny upominek.   
Marian Adamów – radny – skierował pytania do Pani Burmistrz związane z miejscowością 
Wilkanów: 1) dotyczy budowy sali gimnastycznej, stwierdził, że roboty stanęły w miejscu 
dlatego, że główny wykonawca nie płaci podwykonawcom, 2) dotyczy przeprowadzonej wizji 
lokalnej dróg zniszczonych podczas remontu rzeki, 3) dotyczy chodnika przy remontowanej 
drodze nr 33, czy będzie? 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w roku 2011 chodnika przy drodze nr 33 
niestety nie będzie, trwają prace nad dokumentacją, jeżeli chodzi o drogę zniszczoną podczas 
remontu rzeki, firma która wykonywała prace zobowiązała się na piśmie, że po ich zakończeniu 
wykona remont najbardziej zniszczonych odcinków drogi, odnośnie budowy Sali gimnastycznej, 
otrzymaliśmy pismo o zakończeniu konstrukcji szkieletowej więc dalsze prace budowlane 
powinny znowu ruszyć, będą także uregulowane sprawy pieniężne dla podwykonawców   
Jan Szkwarek – radny – zadał Pani Burmistrz pytanie odnośnie frezowiny, czy Zarząd Dróg 
Krajowych przekaże nam frezowinę, na łatanie dziur w drogach gminnych, oraz kto zleca  CIS 
wykaszanie traw na poboczach dróg powiatowych?   
Renata Surma – Burmistrz  - poinformowała, że Centrum Integracji Społecznej ma podpisaną 
umowę z Zarządem Dróg Powiatowych na wykaszanie niektórych odcinków przy drogach 
powiatowych, z które otrzymują środki pieniężne. Sprawa frezowany jest taka, że frezowina  
wykorzystywana jest do wysypania poboczy przy drogach krajowych jeżeli jej zostanie to ją 
otrzymamy, jeżeli wykorzystają całą frezowinę to niestety nie dostaniemy nic. 
Mieczysław Kamiński – radny – podziękował za posprzątanie placu po byłej kotłowni i zadał 
pytanie dlaczego są przestoje w robotach budowlanych nie tylko sali sportowej                           
w Wilkanowie ale też parku zdrojowego w Długopolu zdroju? Skoro są pieniądze i pogoda 
dopisuje dlaczego nic nie jest robione? 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, iż z otrzymanego od wydziału inwestycji 
harmonogramu  terminów prac w parku zdrojowym, oraz sprawowania nadzoru nad tymi 
pracami, wynika że wszystkie prace wykonane są w terminie. 
Jan Szkwarek – radny -  poinformował, że obserwuje prace w parku zdrojowym się posuwają,    
i stwierdził że firma pracująca pod koniec 2010 r. wykonywała prace rzetelnie i szybko, 
natomiast obecna firma nie robi prawie nic przy takim podejściu do pracy termin zakończenia 
robót jest pod znakiem zapytania. 
Jan Pięta – radny – skierował pytanie do Pani Burmistrz dotyczące boiska sportowego    
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w Gorzanowie. Kto ma rozpocząć prace na tym boisku? 
Renata Surma – Burmistrz – odpowiadając na pytanie, poinformowała, że umowa została 
zawarta pomiędzy Urzędem Marszałkowskim a Stowarzyszeniem, więc Stowarzyszenie 
powinno rozpocząć prace. 
Jan Pięta – radny – zadał pytanie, czy znajdą się pieniądze na wykonanie oświetlenia przy 
szkole w Gorzanowie? 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, obecnych, że projekt na budowę oświetlenia 
opiewa na kwotę 18 tys. zł – do 4 punktów świetlnych i jeżeli znajdzie się wykonawca to zrobimy 
wszystko aby znaleźć na to pieniądze. 
Jan Pięta – radny – jest zdania, że po każdym meczu na boisku w Bystrzycy Kłodzkiej, klub 
sportowy Polonia powinien się zmobilizować i sam posprzątać boisko, tak jak robią to kluby 
sportowe w sołectwach. 
Marek Krytak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zasugerował, co będzie z boiskiem          
w Gorzanowie jak nie będzie drużyny sportowej? 
Jan Pięta – radny – poinformował, że ponad 30 lat była w Gorzanowie drużyna piłkarska            
w klasie B. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady – uważa, że temat boiska w Gorzanowie powinien 
być omówiony na najbliższej komisji edukacji, sportu i spraw społecznych. 
Renata Surma – Burmistrz – informuje, iż z przeznaczonych na boisko w Gorzanowie             
600 tys. zł -  500 tys.  zł. wróci do Gminy dzięki wnioskowi które złożyło stowarzyszenie. jeżeli 
nie będzie drużyny to boisko jest usytuowane przy szkole więc, będą korzystać                                 
z boiska uczniowie szkoły jak i mieszkańcy. Ponieważ boisko będzie własnością Gminy, 
możemy tak jak budynek szkoły oddać w użyczenie Stowarzyszeniu także boisko. 
 
Ad. 9 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - Informacje 
Przewodniczącego Rady informując, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 
1/ pismo od p. Szymkiewicz – w sprawie interwencji dotyczącej uciążliwości sąsiada 
     p. Wojciecha Lemiecha, 
2/ pismo od Wojewody Dolnośląskiego – stwierdzające nieważności zapisów statutu Gminy, 
3/ prośba Jarosława Kaczyńskiego – Prezesa PIS – o przyjęcie przez Radę uchwały dotyczącej   
     dopłat unijnych dla rolników,  
Przewodniczący przypomniał informację przedłożoną Państwu na ostatniej sesji, że do 30  
czerwca 2011 jest termin zgłaszania kandydatów na ławników  
     -   informacja w tej sprawie została umieszczona na stronie internetowej BIP, na tablicy    
         ogłoszeń, przesłana sołtysom do wywieszenia na tablice ogłoszeń w poszczególnych   
         miejscowościach gminy. 
     -   czekamy więc na zgłoszenia kandydatów. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że jest w posiadaniu projektu uchwały aby 
zaskarżyć pismo Wojewody Dolnośląskiego – stwierdzające nieważność zapisów statutu Gminy 
do Sądu. 
 
Ad. 10 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu - Sprawy różne               
i wolne wnioski. 
Mieczysław Kamiński – radny – poprosił, o możliwość przeglądania korespondencji 
wpływającej do biura Rady Miejskiej. 
Andrzej Wziątek – Przewodniczący Rady -  oznajmił, iż zaprasza Pana Kamińskiego                 
w każdy czwartek od godz. 13,  do wspólnego  przeglądania  korespondencji  wpływającej. 
Marian Adamów – radny -  poinformował, iż jest pozytywnie zaskoczony wyglądem boiska  w 
miejscowości Stara Łomnica. Poprosił o możliwość dofinansowania ok. 2000 zł. wykonania 
biologicznej oczyszczalni przy  nowo wybudowanej szatni  w Starej Łomnicy.  
 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - zapytał Sekretarza sesji czy wpłynęły do niego na 
piśmie wnioski. 
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Jan Szkwarek –  Wiceprzewodniczący Rady pełniący funkcje sekretarza sesji – oznajmił, iż nie  
 
wpłynęły na jego ręce żadne wnioski. 
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady XI sesji Rady Miejskiej VI 
kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 1530. 
 
 
Protokołowała 
Izabela Szkwarek 
 


